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Referat fra møde i Underudvalget vedr. rammeaftaler på 

socialområdet den 17. august 2007 

 
Mødet blev afholdt i Regionshuset i Viborg, Skottenborg 26, 8800 
Viborg. 
 
Tilstede: Gunhild Husum, Bodil Jensen, Bent Ove Pedersen, Tove 
Videbæk og Louis Rolander  
 
Afbud fra: Henrik Quist 
 
Herudover deltog Anne Jastrup, Runa Steenfeldt og Charlotte 
Kristiansen (referent) fra Region Midtjylland 
 
1. Godkendelse af referater fra møde i Underudvalg på 

socialområdet den 30. maj 2007 

Referaterne blev godkendt. 
 
2. Status på Rammeaftale 2008 

Udkast til referat fra den administrative styregruppes møde den 9. 
august 2007 blev udleveret. Det endelige referat medsendes dette 
referat. 
 
Anne Jastrup orienterede generelt om arbejdet i den administrative 
styregruppe og specifikt om mødet den 9. august 2006 i 
styregruppen, hvor det administrative arbejde med rammeaftalen for 
2008 blev afsluttet, inden den politiske behandling går i gang.  
 
Generelt 
Der har i forbindelse med udarbejdelsen af rammeaftalen for 2008 
været en række problemer med at sikre et validt datamateriale, og 
fra regionens side er det opfattelsen, at der fortsat skal bruges 
uforholdsmæssig meget tid på kvalitetssikring af data. 
 
Regionen ønsker derfor at etablere et fælles registreringssystem i en 
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database til brug for kommunernes indberetninger. Regionens ønske drøftes for øjeblikket i 
den takstgruppe, som er nedsat under den administrative styregruppe. 
 
Den administrative styregruppe skal i december 2007 deltage i et døgnseminar, hvor bl.a. 
styregruppens mødeafviklingsform, herunder mødeledelse og kommunernes repræsentation på 
styregruppens møder ønskes drøftet. Underudvalget hilste dette initiativ velkomment. 
 
Specifikt 
Den administrative styregruppe godkendte udkastet til rammeaftale for 2008 med få 
indholdsmæssige og redaktionelle ændringer. 
 
Anne Jastrup fremhævede følgende delelementer i rammeaftalen for 2008: 

• De fælles mål og visioner for regionen og kommunerne er i fællesskab at arbejde for at 
styrke og udvikle den faglige indsats. Dette skal bl.a. ske i regi af JYFE, hvor en række 
faglige netværk nu er under etablering. 

 
• I regi af den administrative styregruppe arbejdes på at etablere en fælles løsning vedr. 
ventelister, således at kapaciteten hele tiden kan tilpasses behovet. 

 
• Principperne for takstfastsættelse fortsætter, men der er i forhold til sidste år overført 
0,1 % af taksten fra administration til tilsynsdelen. 

 
• Belægningsprocenterne på henholdsvis 98 % på voksenområdet og 95 % på børne- og 
ungeområdet fastholdes.  

 
• Fra 2007 til 2008 overføres fokusområderne om analyse af dyre enkeltforanstaltninger, 
børn og unge i berøring med børne- og ungepsykiatrien, kapacitetsanalyse på 
senhjerneskadeområdet samt en udredning vedr. kommunikationsområdet. 

 
• Rammeaftalen for 2008 indeholder en række nye fokusområder; helhed i indsatsen i 
overgangen fra barn til voksen, forskning, evaluering, dokumentation og 
kvalitetsudvikling samt profilering af det sociale område som et udfordrende 
arbejdsområde.  

  
3. Udgivelse fra Socialpædagogernes Landsforbund (SL)  

Anne Jastrup orienterede om SL’s analyse, som viser, at den kommunale redegørelse ikke har 
haft stor politiske bevågenhed i kommunerne, og at der kan ses en relativ markant tendens i 
kommunerne til at overveje eller planlægge at oprette nye tilbud eller udvide eksisterende 
tilbud for i højere grad at dække egne borgeres behov. 
 
Anne Jastrup nævnte endvidere statusrapporten ”I gang” fra NoKS – Netværk om 
konsekvenserne af strukturreformen på social- og uddannelsesområdet fra juni 2007, hvori det 
bl.a. konkluderes, at flere kommuner overvejer at etablere fælleskommunale tilbud. 
 
NoKS-rapporten vedhæftes dette referat. 
 
4. Orientering om Danske Regioners arbejde med et debatoplæg om det regionale 

socialområde 
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Anne Jastrup orienterede om, at Danske Regioner arbejder på et oplæg om socialområdet, 
hvor områdets udviklingstendenser vil blive perspektiveret ud fra en socialfaglig og 
socialpolitisk vinkel.   
 
5. Orientering om kvartalsoversigt  

Runa Steenfeldt orienterede om indholdet af kvartalsoversigten for 2. kvartal af 2007. 
Oversigten viser bl.a. en markant overbelægning på tilbudene til børn og unge samt at 
voksenområdet og kvindekrisecentrene ikke er fuldt belagte. 
 
6. Næste møde 

Næste møde afholdes den 3. december kl. 10.00- 13.00 på Nørholm Kollegiet i Herning. 
Der arrangeres rundvisning på tilbudet og et oplæg fra NDU – Netværk vedr. domfældte 
udviklingshæmmede som en del af mødet. 
 

7. Eventuelt 

Anne Jastrup orienterede om den aktuelle sag vedr. tilbudet Skovhuset beliggende i Holstebro 
Kommune. Sagen vil blive forelagt for Regionsrådet senere på året. Her skal en række 
modeller til løsning af, hvem som skal drive tilbudet, drøftes. 
 
Endvidere oplyste Anne Jastrup, at det regionale kontaktforum på handicapområdet nu er 
etableret. Medlemmerne fra bruger/pårørendeorganisationer vil blive indstillet til udpegning i 
Regionsrådet.  
 
 
 


